
Sakspapir til Årsmøtet i Oslo SV 2024 

post@sv.no | sv.no 1 
 

Sak 5.2 Bystyregruppas beretning 2023 
 

A) Den politiske situasjonen 
2023, som året før, har vært preget av krig og uro i verden, som på forskjellige måter har 
preget også Oslo. Krigen i Ukraina fortsetter, og nok en krig i Midtøsten skapte enorme 
lidelser. Dyrtid preger mange folks hverdag, og i køene for matutdeling står både nordmenn 
og ukrainske flyktninger. Ulikhet og fattigdom har blitt helt akutte kriser, samtidig som den 
andre store krisen i vårt århundre, klimakrisen, fremdeles ikke takles med tilstrekkelig alvor. 

Oslo SV møtte velgerne høsten 2023, stolte over alt vi har oppnådd, men samtidig ikke 
tilfreds eller ferdig. SV gikk fram ved valget, men som det eneste rødgrønne partiet. Et 
borgerlig flertall styrer nå byen, og Oslo SV er for første gang på åtte år et opposisjonsparti. 

Høyre og Venstres byråd bestreber seg på å framstå moderat, men har allerede rukket å 
gjennomføre store kutt i bydelsøkonomien. Viktige endringer i Osloskolen blir reversert, 
velferdsoppgaver skal kommersialiseres og det er fare for et fireårs hvileskjær i klima- og 
miljøpolitikken. 

SVs oppgave blir å mobilisere og samarbeide med motkrefter til byrådets politikk, og samtidig 
vise fram rødgrønne, alternative svar. Arbeidet er allerede i gang med å sørge for at Eirik Lae 
Solberg ikke får mer enn fire år som byrådsleder.  

 
A)  Roller i gruppa og det rødgrønne byrådet 

Fram til 25. oktober hadde SV en stor gruppe heltidspolitikere på Rådhuset, koplet til vår 
byrådsmakt. Ordfører var Marianne Borgen, med Lena Jensen som rådgiver fram til februar, 
og deretter Jens Aas-Hansen fram til etter kommunevalget. Gruppeleder i denne perioden var 
i utgangspunktet Ola Wolff Elvevold, men i hans foreldrepermisjon fra 20.2 til 31.7 vikarierte 
Sarah Safavifard. Bystyregruppas kommunikasjonsrådgiver var fram til februar Jens Aas-
Hansen, og deretter Martin Uleberg. 

Byråder var oppvekst- og kunnskapsbyråd Sunniva Holmås Eidsvoll og kultur, idretts- og 
frivillighetsbyråd Omar Samy Gamal, og deres byrådssekretærer var Andreas Stork Borud, 
Aila Kamaly og Celia Lima. I tillegg hadde SV en byrådssekretær i MDG-styrte 
byrådsavdeling for finans, i Åsmund Strand Johansen. 

Etter at ordføreren og byrådet gikk av 25. oktober, er Sunniva Holmås Eidsvoll gruppeleder 
og leder av bystyrets kultur- og utdanningsutvalg, mens Omar Samy Gamal er gruppas 
nestleder og fraksjonsleder i bystyrets byutviklingsutvalg. Disse to er SVs heltidspolitikere, 
Sunniva i et heltidsombud betalt av bystyret, Omar frikjøpt av bystyregruppa. Martin Uleberg 
er fremdeles kommunikasjonsrådgiver, og Jens Aas-Hansen er politisk rådgiver i 
bystyregruppa, men i en periode i permisjon for et engasjement for stortingsgruppa. 
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Viktige saker 
Valgkamp:  
Valgkampen dominerte gruppas arbeid frem til 11. september. Der styrket Oslo SV seg i 
oppslutning som eneste rødgrønne parti og fikk en bystyregruppe på seks personer. 

Oslo SVs hovedsaker ble vedtatt på årsmøtet til fylkeslaget og var:  

• Solkraft på 40.000 tak innen 2030.  
• En rettferdig boligpolitikk 
• Renhold i egen regi 
• En motiverende fellesskole 

Gruppas lokaler i rådhuset fungerte som valgkampsentral for valgkampgruppa. I tillegg til 
byrådene, byrådssekretærene, gruppeleder, fylkessekretæren og gruppas faste ansatte, 
jobbet valgkampsekretær Anette Arneberg, valgbodansvarlig Julia Giæver primært med de 
organisatoriske sidene av valgkampen. Marie Nygaard Sørlien og Edvard Botterli Undnæs 
jobbet med kommunikasjon, med et spesielt blikk på digitale flater og skole. Sarah Safavifard, 
Attia Mirza Mehmod og Luka Dyrnes var alle delvis frikjøpt som kandidater i den korte 
valgkampen. Solveig Igesund, Anniken Gurijordet og Lone Segbø Løvaas ble lånt ut fra SVs 
stortingsekretariat .  

Småhusplanen 
Byutviklingsutvalget så det som nødvendig å sette ned en arbeidsgruppe som skulle jobbe 
med denne saken. Det krevde mange arbeidsgruppemøter, SV prioriterte å arbeid for å sikre 
småhusplanen som bevaringsplan om regulerer når forsvarlig fortetting kan skje, stramme inn 
bebygd areal og verne trær. Høy bokvalitet og grønne hensyn var viktig. Vedtatt plan kan SV 
være fornøyd med. 

Høyhusstrategien 
Høyhusstrategien er ikke juridisk bindende og gir ikke utbyggere rettigheter i forkant av 
ordinære reguleringsprosesser. Den gir veiledning om hvilke områder og under hvilke 
forutsetninger kommunen vil vurdere høyhus. Høyhusstrategien var gjenstand for flere 
forhandlinger mellom partiene på tvers av partilinjer bystyret. SVs utgangspunkt inn i 
forhandlingene var basert på uttalelsen vedtatt av Oslo SVs årsmøtet 2022. 

Seiere fra revidert budsjett: 
Revidert budsjett for 2023 ble lagt frem av Byrådet 30.05 og ferdig forhandlet med Rødt 
15.06. Vi var representert i forhandlingene ved gruppeleder Sarah Safavifard. Byrådets 
priorterte å bruke handlingsrommet i revidert budsjett på å ta betale ned gjeld og fyklle på 
fond. Det ble også brukt 175 millioner på et kompetanseløft i helse- og omsorgsektoren, 60 
millioner til årlig styrking av flere årsverk i hjemmetjenesten, 15,5 millioner til etablering av 
større skolegård på Sofienberg skole for å nevne noe.  

Det var mange store og små SV-gjennomslag i budsjettet, blant annet:  

• Billig månedskort for barn og unge ved skolestart (20 kr) 
• Styrking av tilbud på psykisk helse for studenter 
• Bostøtten ble økt fra 11 til 25 prosent av husleia ut året. 
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• 48 millioner mer til helse, barnevern og fritidsklubber 
• 7 millioner til innsats mot mobbing i skolen 
• 3 millioner til å styrke busstilbudet i Groruddalen 
• 17 millioner til videreføring av forsøksordning på økt grunnbemanning i barnehager i 

levekårsutsatte områder 
 
 

B) Fraksjonene 
1. Kultur og utdanningsfraksjonen:  

Før valget bestod Kultur- og utdanningsutvalget av fraksjonsleder Sarah Safavifard, og 
varaene Theo Koritzinsky og Yngvar Andersen. Samarbeidet i storfraksjonen med byråder og 
byrådssekretærer har fungert godt. Deler av perioden fungerte også fraksjonsleder som 
gruppeleder, og fikk derfor løftet KOUV-sakene høyt. 

Fraksjonen har i 2023 jobbet videre med byrådssak mot voldshendelser i Osloskolen, ny 
biblioteksplan og inntaksmodell for videregående skole. Sunniva Holmås Eidsvoll (SV) har 
vært byråd for kunnskap- og oppvekst, og det har vært et tett, givende og viktig samarbeid 
med byråden, samt med byrådssekretærene Aila Emilie Kamaly og Andreas Borud. På 
kulturfeltet jobbet fraksjonen tett med byråd Omar Samy Gamal og byrådssekretær Celia 
Vilde Têtu Lima. 

Viktige saker: 
• Byrådssak 169/2023 – Ny inntaksmodell for inntak til videregående skole i Oslo 

(BLITT TRUKKET AV DET NYE BYRÅDET) 
• Byrådssak 267/2023 – Tilbud til elever med omfattende spesialundervisning 
• Byrådssak 268/2023 – Forebygging og håndtering av mobbing, vold og trusler i 

Osloskolen 

Fraksjonen har i 2023 jobbet videre med byrådssak mot voldshendelser i Osloskolen, ny 
biblioteksplan og inntektsmodell for videregående skole. Sunniva Holmås Eidsvoll (SV) har 
vært byråd for kunnskap- og oppvekst, og det har vært et tett, givende og viktig samarbeid 
med byråden, samt med byrådssekretærene Aila Emilie Kamaly og Andreas Borud. På 
kulturfeltet jobbet fraksjonen tett med byråd Omar Samy Gamal og byrådssekretær Celia 
Vilde Têtu Lima. 

Utvalgsåret startet med en høring om bygging av ny ungdomsskole på Økern. Resultatet av 
høringa var at utvalget tok saken til orientering og at saken ble avslutta i utvalget. Andre 
viktige saker på utdanningsfeltet har vært vold i Osloskolen, hvor Osloskolen har vært 
fremoverlent i å finne tiltak. Natur videregående skole var også en stor sak våren 2023 og 
endte med at byrådet gikk inn for at Natur VGS ble en del av det offentlige tilbudet i 
Osloskolen. Videre har ateliersituasjonen på Ila og Myntgata preget debatten i utvalget på 
kulturfeltet.  

Kultur- og utdanningsutvalget har også ansvaret for 17. maikomiteen, og i 2023 var det SV 
sin tur til å lede komiteen. Sarah Safavifard var leder av komiteen og sørget for at hele 
hovedstaden fikk en fin og verdig 17.mai-feriring. Hun deltok på livesending foran slottet, hvor 
hun var med på fantorangens første live-sending. Det var stas og hyggelig at det var fire 
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SVere som gikk i teten i 17. maitoget (leder av 17. maikomiteleder Sarah Safavifard, ordfører 
Marianne Borgen, byråd Sunniva Holmås Eidsvoll og byråd Omar Samy Gamal) 

Etter konstitueringen av nytt bystyre fikk SV ved gruppeleder Sunniva Holmås Eidsvoll 
posisjonen som leder av Kultur- og utdanningsutvalget. Fraksjonen består i tillegg av 
Mobashar Banaras og Aila Emilie Kamaly. November og desember i fraksjonen ble brukt til å 
komme i gang med fraksjonsarbeidet, opplæring i utvalget og i bystyregruppa samt 
budsjettbehandling i bystyret. Det nye byrådet foreslo i sin tilleggsinnstilling å kutte gratis 
skolemat til vgs. og ungdomsskoler og heller styrke skolehelsetjeneste og grunnfinansiering 
av grunnskoler. SV kritiserte dette og la frem alternativt budsjettforslag som både beholdt 
skolemat samtidig som vi foreslo å styrke grunnfinansieringen av skole og stykring av 
skolehelsetjenesten. Høyre og Venstre har ikke råd til dette fordi de heller prioriterer å kutte 
eiendomsskatten.  

 

Fraksjonen bestemte seg raskt for å komme i gang med private forslag og skriftlige spørsmål 
i bystyret og i perioden stilte vi følgende spørsmål: 

Spørsmåls
nr. 

Tittel Stilt av Stilt dato 

526/2023 Overgangstjenesten i Bydel Grünerløkka Sunniva Holmås 
Eidsvoll 

29.11.2023 

541/2023 Oppfølgingsspørsmål NVH-barnehagen Sunniva Holmås 
Eidsvoll 

08.12.2023 

472/2023 Forslag til endring i barnehageloven med 
tilhørende forskrifter 

Sunniva Holmås 
Eidsvoll 

15.11.2023 

511/2023 Leiekontrakt Kulturhuset Hausmania Sunniva Holmås 
Eidsvoll 

23.11.2023 

532/2023 Kapasitet til å ta i mot flyktninger Sunniva Holmås 
Eidsvoll 

04.12.2023 

480/2023 Brev fra PBE om Montebello kulturhus Sunniva Holmås 
Eidsvoll 

19.11.2023 

471/2023 Nasjonale prøver 2024 Sunniva Holmås 
Eidsvoll 

15.11.2023 

470/2023 Kvalitetsutvikling i skolen Sunniva Holmås 
Eidsvoll 

15.11.2023 

476/2023 Fordelingsvirkninger av eiendomsskattekutt Sunniva Holmås 
Eidsvoll 

17.11.2023 

465/2023 Husleiekontrakt for Hausmania Sunniva Holmås 
Eidsvoll 

08.11.2023 

458/2023 Spørsmål til budsjett 2024: oversikt over 
rammekutt etter T1 

Sunniva Holmås 
Eidsvoll 

26.10.2023 

 

I perioden fremmet fraksjonen også to private forslag som ennå ikke er behandlet av bystyret 
per januar 2024: 

Privat forslag fra Sunniva Holmås Eidsvoll (SV) - Oslo kommune skal bidra med fagfolk til 
gjenoppbyggingen av Gaza 

https://einnsyn.no/saksmappe?id=http%3A%2F%2Fsaksmappe.976819853.no%2F87a93f04-ac39-49d9-a117-e37a28be41b9
https://einnsyn.no/saksmappe?id=http%3A%2F%2Fsaksmappe.976819853.no%2F87a93f04-ac39-49d9-a117-e37a28be41b9
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Privat forslag fra Sunniva Holmås Eidsvoll (SV) og Aila Emilie Kamaly (SV) - Rust opp 
uteområdene rundt Grünerløkka skole og Dælenenga idrettspark 

 

2. Samferdsels- og miljøfraksjonen: 
Medlemmene i samferdsels- og miljøfraksjonen har skiftet både før og etter valget i 2023. 
Abdi Said Diriye var fraksjonsleder fram til juni, Attia Mirza Mehmood var fraksjonsleder fra 
juni til august, og Ola Wolff Elvevold har vært fraksjonsleder siden 1. august. Ingrid 
Wergeland var varamedlem fram til valget. Sulaksana Sivapatham var varamedlem fram til 
valget, og fast medlem etter valget. Varamedlemmer etter valget er Hanne Eldby og Hedwig 
Thiery Aaresvik. Utvalget hadde 15 møter i 2023. Fram til valget inngikk fraksjonen også i en 
storfraksjon med Ap og MDG. Etter valget jobber fraksjonen selvstendig, men i nær dialog 
med Ap og MDG. Fraksjonen har digitale møter i forkant av hvert utvalgsmøte, og i tillegg 
fysiske møter i forbindelse med alle gruppemøter. 

2023 ble året da kollektivtransporten endelig kom tilbake til passasjernivåene fra før 
pandemien. Det betyr likevel at årevis med vekst i andeler har blitt erstattet med over tre år 
med stillstand. Samtidig har både vårt rødgrønne byråd og SVs innflytelse på Stortinget vært 
avgjørende for å unngå en nedadgående spiral for kollektivtransporten. Tida rundt årsskiftet 
2023/2024 skulle by på et annet sett problemer, med store utfordringer for 
kollektivtransporten i møte med ekstrem kulde og store snøfall. 

Det nye borgerlige byrådet er opptatt av å framstille politikken på kollektivfeltet som preget av 
kontinuitet. Ved utgangen av 2023 ser det imidlertid ut til at vårt byråds kutt i 
enkeltprisbillettene, ordningen Reis, vil bli lagt ned. I stedet satser det nye byrådet på kutt i 
månedskortprisen, en prioritering som står i strid med faglige råd om hva som best flytter 
trafikk fra bil til kollektiv. 

Samferdsels- og miljøutvalget har også ansvaret for idrettsanlegg, et område SV styrte i 
byråd frem til oktober. Da vårt byråd tiltrådte i 2015 lå Oslo på jumboplass i investeringer i 
idrettsanlegg. Oslo manglet 500 anlegg på å nå opp til landsgjennomsnittet i anleggsdekning. 
Siden 2016 sørget byrådet vårt for et taktskifte i byggingen av nye idrettsanlegg. Om det nye 
byrådet vil holde oppe dette tempoet, er tvilsomt. 

Utvalget behandlet i 2023 om lag 90 saker. Mange av disse var innbyggerforslag, blant annet 
om idrettsanlegg, trafikksikkerhet, kollektivtilbud og annet. Utvalget har behandlet forholdsvis 
få byrådssaker, men blant annet høringsuttalelsen til nasjonalpark i Østmarka, 
handlingsprogrammet for Oslopakke 3, temaplan for sirkulær økonomi og endelig en 
gåstrategi for Oslo. Utvalget behandler også en rekke private forslag fra de ulike partiene, 
primært opposisjonspartiene. Vårt første private forslag fra opposisjon ble levert allerede før 
jul. 

3. Finansfraksjonen 
Finansfraksjonen har i 2023 bestått av SVs fraksjonsleder Arvid Ellingsen som 
utvalgsmedlem. Vararepresentant til bystyret Gülay Kutal er også medlem av fraksjonen. I 
tillegg har Mobashar Banaras vært 2.vara til finansutvalget.     
 
Byrådssekretær Åsmund Strand Johansen fra SV har vært hos byråd for finans.    
 
Finansutvalget har ansvar for budsjett (økonomiplan og årsbudsjett), regnskap, 

https://einnsyn.no/saksmappe?id=http%3A%2F%2Fsaksmappe.976819853.no%2F01c19f5d-4cf3-4f5f-88da-c785972582c6
https://einnsyn.no/saksmappe?id=http%3A%2F%2Fsaksmappe.976819853.no%2F01c19f5d-4cf3-4f5f-88da-c785972582c6
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årsberetninger, skatter, avgifter og andre inntekter, låneopptak, tilleggsbevilgninger og andre 
budsjettjusteringer, forvaltnings-messige, administrative og personalmessige spørsmål, 
revisjonsmerknader og innstillinger fra kontrollutvalget og saker om salg/kjøp, leie/bortleie, 
feste og forkjøpsrett til fast eiendom samt næringssaker. 

Finansutvalget har behandlet 145 saker i 2023. Det har vært 11 utvalgsmøter, høringer om 
enkelte saker og budsjettdeputasjoner om budsjettet med organisasjoner.  

Finansutvalget har behandlet flere viktige saker. Noen av de viktigste er vist til nedenfor. Her 
kan det trekkes frem noen få eksempler.  

Digitaliseringsstrategi er en viktig sak som ble tatt opp i utvalget. Den har stor betydning for 
fremtidens arbeidsliv og for måten Oslo kommune skal møte folk i Oslo på. I dag håndteres 
dette av digitale aktører i Oslo Kommune som Uke og Origo. Den sterke digitaliseringen vil ha 
stor betydning for kommunens evne til å være en god velferdskommune for innbyggerne med 
demokratisk styring. For det er klart at en styrking av digital innovasjon vil gjøre det lettere å 
få til et grønt skifte. Både i arbeidslivet, i industrien, varehandelen og på byggeplassene, men 
også selvsagt i Oslo Kommune. Men det har også betydning for digitalt utenforskap. Det kan 
særlige være en utfordring særlig for eldre og folk med språkutfordringer, blant annet deler av 
innvandrerbefolkningen og digitalt utenforskap kan ramme folk med funksjonsnedsettelser. I 
dette perspektivet kom det viktige innspill fra personvernombudet i Oslo Kommune, Morten 
Haug Frøyen. Frøyen ba om at det i oppfølgingen av strategien ble tatt hensyn til faglige 
vurderinger på personvernområdet.  

Finansutvalget behandlet også et forslag om Oslo som strippefri by. Alle arbeidsplasser skal 
være trygge og uten diskriminering og kvinner skal ikke behandles som en handelsvare. 
Dette gjelder også for ansatte på steder som har stripping, toppløsservering eller lignende 
som del av sitt underholdningskonsept. Det er også viktig å sikre en god arbeidshverdag for 
alle 17 000 ansatte i denne næringen, herunder allmenngjort tarifflønn, og å motvirke 
diskriminering og trakassering. SV var i denne saken opptatt av at det vil bli lagt opp til en 
fornyet vurdering av dette i arbeidet med neste alkoholpolitiske handlingsplan. I tillegg viste vi 
til arbeidet til stortingsgruppen til SV om et generelt forbud om at skjenkebevillinger skal 
inndras hvis det forekommer stripping eller tilsvarende underholdning på skjenkesteder i hele 
Norge.  

Finansutvalget behandler veldig mange saker som handler om årsoppgjør og årsberetninger. 
Dette er normalt saker der svært få tar ordet. Men det gir en god anledning til å takke ansatte 
for jobben de gjør i de ulike virksomhetene som Oslo Kommune eier og driver. 

Hafslund er en slik virksomhet. Hafslund er en av Norges største virksomheter innenfor grønn 
industri og har over 600 grønne industriarbeidere. Som jobber for det grønne skiftet. Vi 
snakker om karbonfangst på Klemetsrud, havvindsamarbeid med Blåvinge, utbygging av 
vannkraft og fornybar energi, fjernkjøling og elektrifiseringsløsninger og solenergi. Hafslund 
står derfor helt sentralt i omstillingen til fornybar energi.  

Fjellinjen er ett annet eksempel. De fikk inn 2,8 mrd kroner som gikk til drift av 
kollektivtrafikken, bygging av gang-og sykkelveier, Fornebubanen, opprusting av T-bane og 
trikk. Bompenger er slik sett et effektivt virkemiddel for å oppmuntre bilister til å velge mer 
miljøvennlige kjøretøy.  Reduserte takster for nullutslipps kjøretøy har også bidratt til at hver 
tredje passering i Fjellinjens områder gjøres med elbil. Også tunge kjøretøy og 
næringstransport legger om til grønne alternativer, og dette gir positive bidrag til luftkvalitet og 
helse. 
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Viktige saker i perioden  
Sak 22 - Byrådssak 254/2022 - Campus Ekeberg - Vurdering av kommunale lånegarantier til 
Oslo idrettskrets og Bækkelagets Sportsklub 

Sak 31 - Byrådssak 27/2023 - Nytt inntektssystem for fylkeskommunene - Oslo kommunes 
høringssvar 

Sak 40 - Byrådssak 272/2022 - Strategi for kunnskapsbasert utvikling, innovasjon og digital 
teknologi for Oslo kommune 

Sak 69 - Byrådssak 74/2023 - Oppfølging av FNs bærekraftsmål i Oslo kommune 

Sak 66 - Byrådssak 67/2023 - Anskaffelse av sykehjemsplasser 

Sak 86 - Kontrollutvalgets sak 31 av 21.03.2023 - Rapport 7/2023 Kommunens bruk av 
innkjøpsmakt - Samkjøpsavtaler 

Sak 87 - Evaluering av Oslo kommunes pandemihåndtering - Notat 12/23 av 04.01.2023 fra 
byrådsleder 

Sak 93 - Byrådssak 101/2023 - Godkjenning av tariffoppgjøret 2023 

Sak 96 - Personvernombudets årsrapport 2022 

Sak 127 - Byrådssak 160/2023 - Redusert bruk av midlertidige ansettelser i Oslo kommune 

Sak 133 - Byrådssak 176/2023 - Budsjettjusteringssak - Forslag til endring av 
sosialhjelpssatsene i Oslo fra 1. juli 2023 

Sak 137 - Byrådssak 98/2023 - Strategi for Oslo kommunes internasjonale arbeid 

Etter valget:  

Etter valget har finansfraksjonen bestått av fraksjonsleder Sarah Safavifard som er 
utvalgsmedlem, samt vararepresentant Hans Ole Rian og Una Pasovic. Arbeidet i fraksjonen 
deles på de ulike fraksjonsmedlemmene, og Sarah har hovedansvaret for arbeidet. 
Fraksjonen møtes før utvalgsmøter hvor både saker, merknader og private forslag blir 
diskutert.  

Etter valget har de viktigste sakene for fraksjonen vært alternativt budsjett, i tillegg til noen 
utvalgte byrådssaker: 

• Byrådssak 98/2023 – Strategi for Oslo kommunes internasjonale arbeid 
• Byrådssak 199/2023 – Oslo kommunes overordnede tiltaksplan mot korrupsjon 2024-

2027 
• Byrådssak 208/2023 – Øke tilsagnsrammen for Klima- og energifondet 2023 

De viktigste sakene fraksjonen har jobbet med i 2023 etter valget har for det meste vært 
byrådssaker fra det rødgrønne byrådet, slik at både innholdet og forslagene i stor grad har 
stemt overrens med fraksjonens meninger. Fraksjonen har jobbet med fraksjonslederne fra 
AP og MDG i saker hvor vi har vært enige, både i byrådssaker og i budsjettarbeid. 
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Alternativt budsjett for SV 2023 ble i stor grad utarbeidet av gruppestyret bestående av 
gruppeleder Sunniva og fraksjonsleder Sarah (Omar, gruppas nestleder, var sykemeldt i 
denne perioden). Fraksjonslederne på de andre områdene sendte inn innspill til endringer og 
tilleggsforslag som grunnlag for å utarbeide alternativt budsjett. Det viktigste for SV i det 
forberedende budsjettrunder i 2023 var redusering av rammekutt, og dette ble derfor det 
viktigste fokuset i SVs alternative budsjett. I 2023 gikk Oslo SV inn for å redusere 
rammekuttene med ytterligere 200 millioner kroner, i tillegg til det som hadde blitt lagt opp til i 
budsjettet. 

I tilleggsinnstillingen til det nye byrådet var det lagt inn et kutt på 385 millioner kroner i 
eiendomsskatten. SV mener eiendomsskatten er helt nødvendig i byen vår for å få til brede 
sosiale løsninger som vil gjøre det godt for de fleste i byen. Ved å reversere rammekuttet i 
vårt alternative budsjett hadde Oslo SV i våre budsjetter blant annet råd til: 

• 145 millioner til å bevare skolematen til byens ungdomsskole- og videregåendeelever 
• 50 millioner til å bevare REIS (rabattreduksjon Ruter) 
• 30 millioner til å øke Oslo bostøtta 
• 20 millioner til sykkelprosjektet (flere og gode sykkelveier) 
• 17 millioner til videreføring av økt grunnbemanning i barnehager i levekårsutsatte 

områder 
• 15 millioner til økonomisk støtte til Norsk folkehjelp for hjelpearbeidet i Gaza og 

Palestina 
• 5 millioner til ungdomssjobber 
• 4,2 millioner for å bevare barnehjernevernet (traumeinformert by) 

 

Finansfraksjonen ser frem til å jobbe hardt med de kommende budsjettene, som ikke vil ha et 
like godt grunnlag som budsjettet for 2023 som for det meste var utarbeidet av det rødgrønne 
byrådet. 

 

4. Helse og sosialutvalget 
Før valget bestod Helse- og sosialutvalget av fraksjonsleder Marianne Borgen og varaene 
Attia Mirza-Mehmood og Siv Karin Kjøllmoen. Det har vært et tett og godt samarbeid mellom 
storfraksjonen med byråder og byrådssekretærer. Etter valget ble det endringer i fraksjonen. 
Attia Mirza-Mehmood ble fraksjonsleder med varaene Luka Dyrnes og Stian Amadeus 
Amundsen. 

I 2023 har SV-fraksjonen hatt fraksjonsmøter før hvert utvalgsmøte. Før byrådsskiftet har SVs 
fraksjonsleder Marianne Borgen og fraksjonsrepresentanter deltatt på alle 
storfraksjonsmøtene, der også MDGs og Aps representanter i utvalget deltar. Fraksjonsleder 
har deltatt ukentlig i fraksjonsledermøter (SV, MDG, Ap) for å kunne drøfte løpende og 
aktuelle saker med byråd Rina Marian Hansen (AP) og byråd Robert Steen (AP). Begge 
byråene ble i februar 2023 skiftet ut med henholdsvis byråd Usman Mushtak og helsebyråd 
Marte Scharning Lund. Møtene avholdes før utvalgsmøtene for å samkjøre og diskutere 
merknader og forslag som vi fremmer inn i utvalget. Fraksjonen/ fraksjonsleder har også hatt 
kontakt med veldig mange frivillige organisasjoner og tilbud i Oslo. 

I løpet av 2023 ble det avholdt totalt 32 møter i HSUV. Hvorav 14 var ordinære utvalgsmøter, 
1 ekstramøte i april om helsehusene i Oslo, 1 seminarmøte om brukervalgordninger i juni, 1 
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oppstartsmøte for nyvalgt HSUV i oktober, 1 heldags budsjettmøte i november. I tillegg ble det 
avholdt 11 møter i Arbeidsutvalget og 3 budsjettinnspillmøter/ deputasjoner med 65 
organisasjoner og 2 høringer. 

Utvalget har behandlet 129 saker. Noen av sakene har hatt flere behandlinger før vedtak er 
fattet.  

Året har vært preget av situasjonen på helsehusene i Oslo. Utvalget har også behandlet tre 
saker fra Ungdommens bystyre som her vært viktig: En tryggere ruspolitikk, gjør det billigere å 
være syk, bedre skolehelsetjeneste i Oslo. 

Her er de store sakene storfraksjonen har jobbet med i 2023 før byrådskiftet i oktober. 

Helsehusene i Oslo: utvalget har hatt to høringer, 31.01.23 og 13.03.23, som endte med en 
byrådssak om omorganisering:   

Sak 7 - Høring i helse- og sosialutvalget 30.01.2023 - Helsehusene i Oslo 

Sak 21 - Høring i helse- og sosialutvalget 13.03.2023 - Helsehusene i Oslo 

Evaluering av SaLTo- modellen: 

Sak 5 - Byrådssak 266/2022 - Evaluering av SaLTo-modellen - Samarbeidsmodell for rus- og 
kriminalitetsforebyggende arbeid overfor ungdom 

Demensplan for Oslo 2023 – 2027: 

Sak 27 - Byrådssak 273/2022 - Demensplan for Oslo 2023-2027 - "Forglem meg ei" 
 

Temaplan: Helhetlig rehabilitering til voksne og eldre i Oslo: 

Sak 26 - Byrådssak 263/2022 - Helhetlig rehabilitering til voksne og eldre i Oslo - Temaplan 
2023-2033 

 

Brukerstyrt personlig assistanse (BPA) - Gjennomgang av praksis i Oslo kommune og 
tiltak for å sikre likebehandling:  

Sak 78 - Byrådssak 118/2023 - Brukerstyrt personlig assistanse (BPA) - Gjennomgang av 
praksis i Oslo kommune og tiltak for å sikre likebehandling   

Folkehelsestrategi for Oslo: 2023 – 2030 

Sak 88 - Byrådssak 157/2023 - Folkehelsestrategi for Oslo (2023-2030) 
  
Saker fra UBM: En tryggere ruspolitikk, gjør det billigere å være syk, bedre 
skolehelsetjeneste i Oslo: 

Sak 117 - Sak fra Ungdommens bystyremøte 2022 - Gjør det billigere å være syk 
  
Endring i forskrift om tildeling av kommunale boliger: Mer forutsigbarhet for 
barnefamilie: 

Sak 89 - Byrådssak 158/2023 - Forskrift om tildeling av kommunal bolig i Oslo kommune 
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Handlingsplan for kjønns- og seksualitetsmangfold: 

Sak 105 - Byrådssak 175/2023 - Stolt og fri 2024-2028 - Handlingsplan for kjønns- og 
seksualitetsmangfold  

Fornyelse av verdidokumentet "Oslo - en by for alle": 

Sak 114 - Byrådssak 183/2023 - Fornyelse av verdidokumentet "Oslo - en by for alle" 

Fraksjonen har etter konstituering brukt tid på å komme i gang med fraksjonsarbeidet, 
opplæring i utvalget og i bystyregruppa samt budsjettbehandling i bystyret. Det rødgrønne 
byrådets plan om privatisering av fire sykehjem har vært en hovedsak for SV og fraksjonen 
har stilt helsebyråden spørsmål i utvalgsmøtene og i spørretimen.  

I alternativt budsjettforslag spilte fraksjonen inn økt bevilgning på feltet sosial utjevning og 
helse, gjennom økt tilskudd til flere frivillige og ideelle organisasjoner innenfor helse- og 
sosialområdet, og integrerings- og mangfoldsområdet. 

Fraksjonsleder har stilt muntlig spørsmål og spilt inn i til helsebyråd Saliba Andreas Korkunc 
(H) og Julianne Ferskaug (V) på utvalgsmøte 30.11.23 
https://oslo.kommunetv.no/archive/1169, om at kutt i bydelsøkonomiene rammer ikke-
lovfestede tilbud, som seniorsenter og fritidsklubber. Vi tok til ordet for å redde Grønland 
flerkulturelle seniorsenter som det eneste regnbuesertifiserte seniorsenter. Seniorsenteret var 
i fare for å nedlegges pga bydelens budsjettkutt. I tillegg tok vi til ordet for å bevare 
ungdomstilbudet Riverside fra å begrense sitt helgetilbud til byens ungdommer. Dette har vi 
gjort i samarbeid med Gamle Oslos BU SV-fraksjon. Begge disse tilbudene er blitt reddet ved 
at bydelsøkonomien økte etter budsjettinnspillene som SVs FIUV fraksjon forhandlet frem.  

Etter byrådsskiftet har fraksjonen jobbet videre med kvalitet i helsehusene, privatisering av 
sykehjem, BPA, bosetting av flyktninger og papirløses situasjon, sosial utjevning, sosialhjelp 
og barnefattigdom, legevakttilbudet i Oslo og Ullevål sykehus, rusomsorgen i Oslo, psykisk 
helsehjelp for unge, forbedre bostøtten i Oslo, kommunale boliger, tannhelse for 
hjemmeboende eldre, sikre forutsigbar økonomi for ikke-øremerkede helse, velferd og 
fritidstilbud som seniorsenter og fritidsklubber, mer offentlig satsing på kvinnehelse med tanke 
på økt vold mot kvinner i nære relasjoner og abort, Oslo som traumeinformert by og 
Oslohjelpa. Vi fortsetter å jobbe med disse og flere relevante saker fremover i 2024 

 

5. Byutviklingsfraksjonen 
SVs faste medlemmer i byutviklingsutvalget var Ola Wolff Elvevold og Trine Dønhaug i januar 
og februar. Ola Wolff Elvevold var også fraksjonsleder og leder av byrådspartiene 
storfraksjon. Fra mars hadde Ola Wolff Elvevold permisjon og Trine Dønhaug fungerte som 
fraksjonsleder og leder av storfraksjon, hun jobbet halv tid. Vara var Ingrid Hødnebø. Etter 
valget ble Omar Samy Gamal fast medlem i utvalget med Trine Dønhaug som 1. varamedlem 
og Kaveh Kawousi som 2. varamedlem. 

Byutviklingsutvalget hadde 25 møter i 2023. Utvalget behandlet mange saker, særlig 
detaljreguleringer, men også store og krevende saker som Økern Torg vei 6, småhusplanen, 
høyhusstrategien og områderegulering Skøyen. I tillegg har det vært gjennomført en rekke 
befaringer og deputasjoner samt arbeidsgrupper. Det har vært avholdt ukentlige 
storfraksjonsmøter fram til bystyrets konstituerende møte i oktober 23. 

https://oslo.kommunetv.no/archive/1169
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Byutviklingsutvalget har en svært omfattende saksmengde og det har vært store saker som 
byrådet ønsket å få behandlet før valget. Arbeidet har til tider vært krevende. Det anbefales at 
byutviklingsutvalget i fremtiden følges opp med en heltidsrepresentant i utvalget og om mulig 
rådgiverbistand. 

En mer rettferdig boligpolitikk er en av SVs viktigste valgløfter for både forrige periode og 
inneværende periode, og dermed også et prioritert område i byutviklingsfraksjonens arbeid. 
Særlig er det lagt vekt på å få gjennom å få behandler reguleringssaker for å øke 
boligbyggingen i Oslo. 

Fraksjonen tilstreber alltid å konsultere berørte bygdelag knyttet til saker i utvalget. Ny 
fraksjon vil følge opp dette tettere. 

Økern Torg vei 6 
En krevende sak hvor lokalbefolkningen er frustrerte. Byrådspartiene arbeidet for å få til så 
gode løsninger som mulig og samtidig sikre flertall for å få bygget boliger som Oslo trenger. 

Småhusplanen 
Byutviklingsutvalget så det som nødvendig å sette ned en arbeidsgruppe som skulle jobbe 
med denne saken. Det krevde mange arbeidsgruppemøter, SV prioriterte å arbeid for å sikre 
småhusplanen som bevaringsplan om regulerer når forsvarlig fortetting kan skje, stramme inn 
bebygd areal og verne trær. Høy bokvalitet og grønne hensyn var viktig. Vedtatt plan kan SV 
være fornøyd med. 

Høyhusstrategien 
Høyhusstrategien er ikke juridisk bindende og gir ikke utbyggere rettigheter i forkant av 
ordinære reguleringsprosesser. Den gir veiledning om hvilke områder og under hvilke 
forutsetninger kommunen vil vurdere høyhus. Høyhusstrategien var gjenstand for flere 
forhandlinger mellom partiene på tvers av partilinjer bystyret. SVs utgangspunkt inn i 
forhandlingene var basert på uttalelsen vedtatt av Oslo SVs årsmøtet 2022. 

 

Utadrettet arbeid 
Gruppas kommunikasjonsarbeid kan som mye annet skilles inn i valgkampperiode, 
forberedelser til valgkamp og mer normal virksomhet etter valget. Ved inngangen til året var 
Jens Aas-Hansen ansatt som gruppas kommunikasjonsrådgiver, fra midten av februar tok 
Martin Uleberg over rollen. Fra ansettelsestidspunktet til og med 11. september var 
valgkampplanlegging en hovedprioritering for gruppas kommunikasjonsrådgiver. I tillegg til 
løpende oppdatering av Oslo SVs kanaler i Sosiale medier, og løpende pressearbeid, jobbet 
Uleberg særlig med presse og Some-rigg fylkeslagets årsmøte, partiets landsmøte og 
lokallagets valgkampseminar. SVs gjennomslag i revidert Oslobudsjett, revidert statsbudsjett 
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var også gode anledninger til å få oppmerksomhet om Oslo SVs gjennomslag.

 
- Aftenpostenoppslag om Oslo SVs syn på revidert statsbudjsett 

 

Kommunikasjonsarbeidet selve kampanjeperioden av valgkampen er mer utførlig beskrevet i 
fylkeslagets valgkamprapport.  

Etter valget gikk tempoet i den utadretta virksomheten noe ned i overgangsperioden mellom 
valget og byrådsskifte 25. Oktober. Gruppa omstilte seg raskt til en tilværelse i opposisjon og 

https://www.aftenposten.no/norge/politikk/i/onPbn7/enige-om-revidert-budsjett-oeker-sosialhjelpen-og-barnetrygden
https://www.aftenposten.no/norge/politikk/i/onPbn7/enige-om-revidert-budsjett-oeker-sosialhjelpen-og-barnetrygden
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var godt synlig i oppstartsfasen til det nye byrådet. 

 

Det blå flertallets samarbeids-avtale, byrådsplattformen og budsjettet for 2024 ble tydelig 
kritisert av SVs gruppeleder. Høyresidens kutt av skolemat har vært en prioritert sak for 
gruppa i både sosiale medier og pressearbeid.  

 

Internt arbeid 
 

1. Møter 
På gruppemøtene møter bystyregruppas faste medlemmer og varamedlemmer, alle med fulle 
rettigheter. Møtende er også SVs byråder, byrådssekretærer og ansatte. Det har vært avholdt 
14 gruppemøter i 2023. 
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Bystyregruppa har også et gruppestyre, som møter sjeldnere og primært håndterer 
administrative og personalmessige forhold. Fram til 25. oktober besto gruppestyret av leder 
Ola Wolff Elvevold, nestleder Trine Dønhaug og medlem Sarah Safavifard, som også 
vikarierte som leder 20.2 til 31.7. Etter 25. oktober består gruppestyret av leder Sunniva 
Holmås Eidsvoll, nestleder Omar Samy Gamal og medlem Sarah Safavifard. 

I perioden med byrådsmakt samarbeidet SVs fraksjoner, altså medlemmene til de enkelte 
utvalg i bystyret, i storfraksjoner sammen med Ap og MDG, som møttes alle uker med 
utvalgsmøter. Etter valget fins det ingen slik organisering, men i stedet faste fraksjonsmøter 
for SV. 

2. Intern informasjonsflyt 
Bystyregruppa, inkludert byrådsapparat og ansatte, har omfattende kontakt også utenom de 
faste møtepunktene. Etter at vi ga fra oss byrådsmakta, har det blitt mulig å flytte den digitale 
kontakten og organiseringen bort fra Messenger og Google, over til Microsoft sine systemer, 
som bystyrets sekretariat tilrettelegger for. 

3. Kontakt mellom bystyregruppa og fylkesstyret 
Kontakten mellom bystyregruppa og fylkesstyret er godt ivaretatt, siden fylkeslederen har 
vært byråd og nå gruppeleder, med heltidsjobb på Rådhuset. I tillegg har fylkessekretæren 
som hovedregel en fast arbeidsdag i uka på Rådhuset. 

4. Kontakt med Oslo SU 
Lederen i Oslo SU er alltid invitert på gruppemøtene til bystyregruppa. 

5. Kontakt med lokallaga 
Bystyregruppas kontakt med lokallag skjer primært via bydelsutvalgsgruppene, men i enkelte 
saker som særlig angår en bydel går det kontakt direkte til lagene. Lokallag har hatt møter 
med medlemmer fra bystyregruppa, eksempelvis større reguleringssaker. I enkelte tilfeller 
inviteres også representanter fra lokallaga inn til gruppemøtene for å legge fram lagets syn på 
saker.  

6. Kontakt med stortingsgruppa 
Oslo SV har en lang tradisjon med tett kontakt mellom bystyregruppa og stortingsgruppa. 
Hver fredag møtes alle heltidspolitikere og ansatte på Rådhuset, stortingsgruppa og 
fylkessekretæren for et uformelt møte for å drøfte løpende lokale og nasjonale saker, og dele 
informasjon. Dette bidrar til å dra gjensidig veksel på den makt og innflytelse SV har i Oslo og 
på nasjonalt plan. 

7. Bydelsutvalg og BU-forum 
Oslo SV gikk frem ved valget og er representert  
Fra fylkesstyret har Gunnell Sandanger og seinere Steinar Heldal hatt ansvar for BU 
forumene.  
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Bystyret og bystyrets faste utvalg (per 31.12.23) 
 
Faste medlemmer: 

• Sunniva Holmås Eidsvoll, gruppeleder og leder av bystyrets kultur- og 
utdanningsutvalg 

• Omar Samy Gamal, gruppas nestleder og fraksjonsleder i byutviklingsutvalget 
• Sarah Safavifard, medlem av gruppestyret og fraksjonsleder i finansutvalget 
• Ola Wolff Elvevold, fraksjonsleder i samferdsels- og miljøutvalget 
• Attia Mirza Mehmood, fraksjonsleder i helse- og sosialutvalget 
• Sulaksana Sivapatham, medlem av samferdsels- og miljøutvalget 

 

Varamedlemmer: 

• varamedlem Luka Dyrnes, vara til helse og sosialutvalget 
• varamedlem Trine Dønhaug, vara til byutviklingsutvalget 
• varamedlem Hanne Eldby, vara til samferdsels- og miljøutvalget 
• varamedlem Hans Ole Rian, vara til finansutvalget 
• varamedlem Mobashar Banaras, vara til kultur- og utdanningsutvalget 
• varamedlem Aila Kamaly, vara til kultur- og utdanningsutvalget 
• varamedlem Una Pasovic, vara til finansutvalget 
• varamedlem Stian Amadeus Antonsen, vara til helse- og sosialutvalget 
• varamedlem Kaveh Kawousi, vara til byutviklingsutvalget 
• Varamedlem kun til samferdsels- og miljøutvalget Hedwig Thiery Aaresvik 

 

Forretningsutvalget 
• Fast medlem: Sunniva Holmås Eidsvoll 
• Vara: Omar Samy Gamal 

 

Kontrollutvalget 
• Fast medlem: Ivar Johansen 
• Vara: Hanne Lyssand 

 

Valgstyret og Samevalgstyret 
• Fast medlem: Sunniva Holmås Eidsvoll 
• Vara: Omar Samy Gamal 
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